
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 11. februar 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 

417 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 417:  

”Ministeren har 8/2-22 besvaret spørgsmål 278 og 279, om hvordan ministeren vil 

sikre, at der ikke er mennesker i Danmark, som ikke har råd til deres medicin. I no-

vember modtog ministeren en henvendelse fra 11 organisationer på sundhedsområ-

det med forslag til en løsning - at indføre en abonnementsordning i medicintilskuds-

systemet, så borgernes medicinudgifter fordeles ligeligt over året, og borgerne slip-

per for store spring i egenbetalingen, jf. SUU alm. del – bilag 58. Men løsningen næv-

nes ikke i svarene. Hvordan forholder ministeren sig til henvendelsen, og ser ministe-

ren en abonnementsordning som en del af en løsning for borgere, der ikke har råd til 

deres medicin?” 

 

Svar: 

Jeg henviser til vedlagte bilag med mit svar til de 11 organisationer på deres henven-

delse vedrørende medicintilskudssystemets indretning, herunder muligheden for en 

abonnementsordning. 
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